
 
AKAAN SEURAPARLAMENTTI            MUISTIO 7.2.2024 

Aika: keskiviikko 7.2.2024 klo 17-19 

Paikka: Toijalan yhteiskoulun auditorio 

Paikalla:  

Akaa Futsal ry, Satu Vaittinen 

Akaan Isku Ry, Kirsi Lehtinen 

A-Volley ry, Sanna-Mari Inomaa 

Toijalan Tennis, Matti Lipsanen 

Toijalan Vauhti ry, Kari Uolamo 

Toijalan voimistelu- ja liikunta ToVoLi ry, Anni Asunmaa 

Urheilu- ja voimisteluseura Kylmäkosken Veikot Ry, Petri Airaksinen 

V ja U-seura Toijalan Valpas, Saija Roininen 

Viialan naisvoimistelijat ry, Ira Ådahl-Rautanen 

Viialan Valtti, Seppo Kopponen 

 

Hämeen liikunta ja urheilu ry Timo Korsumäki 

Hyvinvointi- ja vapaa-aikalautakunta, Jouko Rytkönen 

Akaan kaupunki: Hanna-Leena Holmström, Jyrki Korhonen, Harri Pouru, Maria Pulkkinen 

 

Poissa: 

Akaan Pyöräilijät, Saija Kopra 

Toijala Fumblers Team / Toijalan Nuorisoseura Ry, Ari Ilottula 

Viialan Peli-Veikot Ry, Veli-Matti Heinonen  

 

Muistion laati: Hanna-Leena Holmström 

 

1. Tervetuloa 

• Esittelykierros 

• Sivistysjohtajan tervehdys (Hanna-Leena Holmström) 

• Hämeen Liikunta ja Urheilu ry:n terveiset (Timo Korsumäki) 

 

Timo Korsumäki: Seuraparlamentti voi parhaillaan olla seurojen viestin tuoja ja yhteisen 

keskustelun paikka. Se ei voi olla päätöksentekoelin, sillä siihen on erikseen kunnassa omat 

rakenteet. Seuraparlamenttia ei kannata rakentaa liian muodolliseksi, vaan avoin vuorovaikutus on 



 
tärkeää. Seuraparlamenttiin ei kannata osallistua pelkästään oman lajin edunvalvojana, vaan 

laajemmin liikkumisen asian edistäjänä ja monipuolisen näkemyksen tuojana. Seuraparlamentti voi 

esimerkiksi yhteistyössä tehdä vetoomuksia tai kannanottoja erilaisiin käsittelyä vaativiin asioihin.  

 

2. Järjestäytyminen 

• Läsnäolijoiden toteaminen 

• Puheenjohtajan valinta 

 

Ehdotettiin Saija Roinista ja valittiin puheenjohtajaksi Saija Roininen.  

 

3. Seuraparlamentin toimintamallista sopiminen 

• Toimintamallin esittely ja hyväksyminen 

 

Sovittiin, että puheenjohtaja valitaan aina kokouksessa erikseen, sihteerinä toimii 

liikuntapalveluiden edustaja.  

 

Maria Pulkkinen esitteli lyhyesti seuraparlamentin periaatteita. Lisäyksenä tehtiin seuraava:  

Seurat lähettävät Maria Pulkkiselle tiedon siitä, kenelle kutsut seurassa lähetetään (voi olla esim. 

puheenjohtaja ja vastuuhenkilö). 

 

Kokouksen muistiot lähetetään linkkinä kaikille seuroille sähköpostilla sen lisäksi, että ne julkaistaan 

kaupungin nettisivuilla.  

 

4. Seurojen asiat yleisellä tasolla 

• Vakiovuorojen hakuajat 

o Ulkokentät 19.2.-10.3.2024 nettisivujen lomakkeen kautta 

o Sisäliikuntapaikat kesälle 25.3.-7.4.2024 Webropol-lomakkeella 

o Syksyn ja tulevan kevään hakuaika 15.4.-5.5.2023 Webropol-lomakkeella 

• Yleisavustuksen hakuajat 

o 18.3.-7.4.2024, lomakkeet tulevat nettisivuille.  

• Käyttäjämäärien ilmoittaminen käytettäessä kaupungin tiloja: jokaisen vuoron jälkeen 

tulee ilmoittaa käyttäjämäärä QR-koodin kautta lomakkeelle. Nyt kirjauksia puuttuu 

melko paljon, jatkossa oltava käytäntö jokaisen vuoron jälkeen. Vaihtoehtona on 

www.akaa.fi/salivuorot nettisivujen kautta lomakkeen käyttäminen, jos ei puhelinta, 

http://www.akaa.fi/salivuorot


 
joka lukisi QR-koodia. Tavoitteena on, että kävijämääriä voidaan seurata melko 

reaaliaikaisesti, ja tarvittaessa keskustella tilankäyttötarpeesta.  

• Juliukseen voi kirjoittaa ”varauksen nimi” -kohtaan tapahtuman luonteen, jolloin 

kalenteria on helpompi seurata.  

• Sekä Monarilla että Areenalla on operaattorin toimesta whatsapp-ryhmä, jossa 

tiedotetaan äkillisesti vapautuneista vuoroista. --> voi pyytää suoraan mukaan 

pääsemistä. Muistetaan perua tarpeettomat varaukset mahdollisimman ajoissa! 

 

5. Ajankohtaiset asiat liikuntapaikoilla (Jyrki Korhonen / Harri Pouru) 

• Tiedoksi talviliikuntapaikoista: hoidettavia jääalueita yhteensä 12, latureittejä 

yhteensä 25km, jonka lisäksi päiväkotien pihoille, mikäli moottorikelkka mahtuu siellä 

kääntymään. Muutamat liikuntaseurat osallistuvat aktiivisesti latujen kunnossapitoon. 

Uudet latukoneet tälle vuodelle tehostanut latujen tekemistä ja saatu hyvää 

palautetta latujen kunnosta. Jäiden ja latujen hoidot aloitetaan aamuisin klo 18, 

iltaisin ei ole palvelua tarjolla. Jäät aurataan myös viikonloppuisin. Haasteen 

kunnossapidolle tuo logistiikka liikuntatilojen ollessa laajalla alueella. 

Avantouintipaikat ovat aktiivisessa käytössä, molemmissa on uudet kulkumatot ja 

ilmoitusjärjestelmä käytössä. Polttopuita toimitetaan saunalle ja viidelle laavulle. 

Polttopuut tehdään itse.  

• Toiveena A-volleylta rantalentopallokenttien kunnossapidon parantaminen.  

• Ehdotuksena Hämeen liikunnalta ja urheilulta: seuraparlamentin kautta voidaan 

tehdä kyselyitä esimerkiksi liikuntapaikkojen investointi- ja korjaustarpeista. -

Urheilupaikkojen kunnossapidon puoli piti kyselyä hyvänä ja omaa työtään 

helpottavana asiana, toteutus varmistuu myöhemmin. Käytössä jo nyt 

virheilmoituslomake  

• Kiitoksia investoinneista liikuntapaikkoihin! 

• Tekninen päivystysnumero 040 335 3247  

• liikuntapaikkojen akuutit korjaustarpeet lomake: https://akaa.sometec.fi/ 

 

 

6. Akaa Areenan operaattorisopimuksen sisältö seurakäyttäjien näkökulmasta 

 

Kilpailutus tulossa operaattoritoiminnasta. Toivotaan näkemyksiä siitä, mitä sopimukselta toivotaan 

ja onko siinä toisaalta jotain tarpeetonta.  

https://akaa.sometec.fi/


 
• Toiveena on, että seurakäyttäjät pystyvät toimimaan tiloissa mahdollisimman 

omatoimisesti. Esimerkiksi häkkivarastojen avainten luovuttaminen, tällä hetkellä 

yhteisvarastojen avain haetaan infosta ja kun varastoilla on useita käyttäjiä, ei 

nykyinen avainten määrä riitä. Varastojen jakoa voisi myös miettiä, osa varastoista 

on melko vähällä käytöllä.  

• Areenan toiminnoissa ja teknisissä toteutuksissa on paljon puutteita, jotka 

hankaloittavat omatoimisuutta.  

• Yhteiskäyttövarastoissa tavaroille oltava selkeät säilytyspaikat, joissa tavaroita on 

mahdollista säilyttää oikein.  

• Tärkein tehtävä ollut valvonta, ettei paikalla ole asiattomia henkilöitä. --> tähän 

voidaan mahdollisesti vastata pitämällä ovet lukossa ja kulkemalla koodilla? 

• Väliverhojen laskeminen on ollut yksi tärkeä tehtävä. Periaatteessa mahdollista 

tehdä seurojen itse, mutta avainten hallinta ja säilyminen voi tuottaa haasteita.  

• Tarvittaisiin käyttöönottokoulutus ja vastuuhenkilöt sekä erittäin vastuullista toimintaa 

mikäli operaattori ei olisi paikalla. On ollut hyvää palvelua ja helppoa, että paikalla on 

ollut joku, jonka puoleen kääntyä.  

 

7. Urheiluseurojen yleisavustuksen myöntämisen ehdot 

 

Avustuksen ehdot ovat päivityksen tarpeessa. Tällä hetkellä kysymykset ovat osittain moniselitteisiä ja 

päällekkäisiä. Toivotaan ajatuksia siitä, mitä avustusten oikeudenmukaisessa jakamisessa tulisi huomioida.  

 

• Osallistujamäärä voi vaihdella merkittävästi lajityypistä riippuen (yksilölaji vrt 

joukkueurheilu) jolloin myöntöperusteet suosivat joukkueurheilua 

• Kommentti Hämeen liikunnalta ja urheilulta: Yleisellä tasolla avustuksen perusteet 

liittyvät usein volyymeihin. Avustuksissa on voinut olla erityiskohdennus esimerkiksi 

siihen, jos joku laji joutuu ostamaan tilat ulkopuolelta tarjonnan puuttuessa. 

Kaupungin valinnoilla voidaan painottaa jotain olennaista asiaa, kuten erityisryhmiä.  

• Voidaanko aikuisurheilijoiden kalliimpia tilamaksuja huomioida jotenkin 

avustuksissa?  

• Lapsiin tulisi panostaa.  

• Volyymit on hyvä peruste.  

• Voidaanko kysyä, että mihin seura aikoo rahat käyttää? Voidaanko painottaa 

esimerkiksi kehittämistä tai voidaanko tapahtumia tukea? 



 
• Luonnosvaiheessa virkavalmistelussa mietitty alueiksi toiminnan määrä ja laajuus, 

toiminnan laatu ja kehittäminen sekä hyvinvointia ja terveyttä edistävä toiminta. 

• Miten huomioidaan, jos seura itse vastaa esimerkiksi kentän ylläpidosta ja huollosta 

tai muusta suuresta kokonaisuudesta? 

 

8. Seurojen etukäteen toimittamat asiat 

• Seurojen yhteishankinnat (Sanna-Mari Inomaa) 

 

Olisiko seuroilla kiinnostusta lähteä yhteishankintana hankkimaan esimerkiksi tarvittavia 

jumppamattoja tai fysiikkavalmennusvälineitä? 

 

9. Muut asiat 

 

• Toiveena, että seuraavaa kokousta varten seurat pohtivat salivuorojen jakoperusteita jo 

ennakkoon  

 

10. Seuraava kokous 

• ma 15.4. klo 17.00, asialistalle toiveet 28.3. mennessä.  

• Yhtenä aiheena kokouksessa: salivuorojen jakoperiaatteet 


